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Ülést tartott a megyei tanács vb 
A Csongrád megyei fa- munkák, és több nagyobb rű, a fogászati betegségek-

nács végrehajtó bizottsága építkezés befejezése az előző tői, az üzemegészségügy! 
tegnap, kedden Szegeden ülé- tervidőszakból áthúzódik a tudnivalókon át a korszerű 
sezett. Több fontos kérdés- VI. ötéves tervre. Előzetes táplálkozás kérdéséig kiter-
ben döntött a testület. Két prognózis szerint az Űjsze- jed. ' L 

éwol ezelőtt tárgyalta a vb geden épülő megyei K ö - M e ^ l l a D Í t o t t a - v b 
az egészségügyi osztály mun. JÁL-székházat, valamint . , . t o r t a . a . ®f 
káját, most pedig azt vizs- Tarjánban a megyei gyógy- 'dei telujitas l a l ap összeget 
gálták meg. hogy a korábbi szertári központot és az. íf" A - , ? • - ? • " 2 ev~ 
határozatokat miképp hajtőt- ópusztaszeri szociális otthont VVő, J?™ ,10 >°nn:ia[ 0az-
ták végre. 1981-1982-ben adják át. ^alkodhatnak. A felújítás, 

J alapokkal a megyei, a me-
Kiemelt kérdés a lakos- Egyöntetű vélemény, hogy gyei városi, a városi és 

*ság , alapellátásának, a kör- a z építkezések elhúzódásé- nagyközségi tanácsok végre-
zeti orvosi munka színvona- o k a a szűkös szakipari hajtó bizottságai önállóan 
Iának javítása, valamint a kapacitás, valamint az, hogy rendelkezhetnek. Eddigi gya-
kórházak korszerűsítése, fel- a beruházások előkészítését korlat szerint a megyei ta- .i 
újítása. Különösen az utób- későn kezdték el. nács költségvetésében ter-
hi témakörrel, a rekonstruk. Bármilyen lassan is ha- vezik a községi tanácsok 
eióval foglalkozott nagy fi- ladnak a munkákkal, Sze- felújítási alapjait. Kiegészítő 
gyelertvmel a testület. Még ged egészségügyi intézmé- juttatást javasoltak az olyan 
mindig nem fejeződött be a nyeinek hálózata néhány hó- nagyobb felújításokra, ame-
makói kórház átépítése, pe- napon belül tovább bőrül, lyekre saját forrásból nincs 
dig már egy évtizede elkez- Már az. év első felében a teljes egészében fedezet, 
dődött a felújítás; A jelen- gyógyítás szolgálatába állít- Az idei első tanácsülésre 
légi helyzet alapján az vár- ják a 2-es számú kórház ú j készülve a testület előzete-
ható, hogy csak 1982-re ké- 200 helyes épületét A vég- sen megtárgyalta az 1981. 
szül el a főépület Tavaly rehajtó bizottság a beruhá- évi költségvetési és fejlesz-
a rendelkezésre álló 8 mii- zások, rekonstrukciók mel- tési tervet. Javasolja a me-
lió forintból mindössze 2 és lett foglalkozott a szociális gyei tanácsnak, hogy a ta-
fél milliót használtak fel az otthonok korszerűsítésével, s nácsi gazdálkodás kérdését 
építők. Sajnos, általános je- a lakosság egészségügyi fel_ tűzze napirendre, vitassa 
lenség, hogy lassú az egész- világosításának teendőivel is. meg. hagyja jóvá. A r b a 
ségügyi beruházások üteme, örvendetes, hogy az isme- megyei tanács ülését január 
vortatottan haladnak a retterjesztés igen széles kö- 29-re hívja össze. 

A kereskedelem feladatairól 
A bel- és küíkereskede- fel jövedelmét. Ezért a vál- a szakszervezeti nevelő 

lem VI. ötéves tervének leg- lalati üzletpolitikában job- munka fontos követelménye-
fóbb céljait — a biztonsá- ban figyelembe veszik a kü- ként előírta a szocialista 
gos és választékos áruellá- lönböző rétegek igényeit, s kereskedelmi erkölcs erősí-
tést, a szolgáltatások bőví- gondoskodnak az. olcsó cik- tését. 
tését, a vásárlóerő és az kek folyamatos kínálatáról Az ülés állásfoglalása sze-
árualap egyensúlyának meg- is. 
teremtését - a szakszerve- A k ö v e t k e z 6 években a 
zeti munka minden eszko- t e r v e k s z e r i n t a kiskereske-
zeyel tamogatjuk - hang- d e l m . h á l ó z a t 4 0 0 e z e r a 
súlyozta Vass János fótit- . ,h i 8 0 néey. " " 
kár. a Kereskedelmi. Pénz- raKtarnalozat »U ezer negy hasznosításában. 
*r~\ . zetmeterrel bővülhet 
ügyi es Vendeglatoipan 

rint a külkereskedelmi 
munkában a szakszervezeti 
szervek működjenek köz-
re a vállalatnál levő szelle-
mi kapacitások racionáli-

A központi vezetőség fog-
Dolgozók Szakszervezetének A szakszervezet egyaránt lalkozott mindhárom ágazat 

szociálpolitikai kérdéseivel. 
(MTI) 

Energomat-
sorozatban 

A Hajdúsági Iparmüvek-
ben az idén már sorozatban 
gyártják az üzem szakem-
bereinek a tervei alapján 
készülő energiatakarékos 
mosógépet — az úgynevezett 
Energomatot. Az ú j konst-
rukciójú mosógép kisebb 
mennyiségű ruha mosasakor 
a korábbi gépeknél jóval ke-
vesebb vizet és energiát 
használ fel. A hagyományos 
mosógépekből — amelyek 
iránt jiem csökkent a keres-
let — áz idén 117 ezret szál-
lít a téglási üzem belföld-
re. az Obod licenc alapján 
készülő automata mosógép-
ből pedig ötezret hazai meg-
rendelésre gyártanak. 193 
ezer centrifugát és külön-
bötző méretben 118 ezer vil-
lanybojlert is. (MTI) 

Magyar—szoyjet 
megállapodás 

Kedden Nyíregyházán a A tanácskozás szakért® 
jegyzökönyvek aláírásával bizottságának ülésén elhatá-
befejeződött a magyar-szov- !oztó

K
k' mindkét fél a 

korábbinál nagyobb figyel-
jet vasúti szállítások idei met összpontosít a korszerű,' 
terveit megvitató ötnapos ta. egységrakományok összeállí-
nácskozás. 1981-ben a tava- tására. 1980-hoz képest az 
lyihoz képest mintegy száz- idén megkétszerezik a kon-
ezer tonnával növekszik a ténefekben útnak indított 
két ország közötti vasúti áruféleségek mennyiségét. A 
áruforgalom. A Szovjetunió- kedvező tapasztalatok alap-
ból hazánkba, illetve magyar ján folytatják a tengelycse-
területen át más országok- rés szállítások elterjesztését 
ba 14 millió tonna áru érke- és alkalmazását. 
zik vasúton, míg a Szovjeté A vasúti tervtárgyaláson 
unióba irányuló export és részt vettek a magyar és 
tranzitszállítások mennyisége szovjet külkereskedelmi vál-
eléri a négymillió tonnát. lalatok képviselői is. (MTI) 

Eredményes a tanácsok 
és az OTP együttműködése 

Megbeszélés Szegeden 
A megyei pártbizottság, a leményét az előterjesztett tá 

megyei tanács és az OTP ve- jékoztatóval kapcsolatban, 
zetői tegnap délután, a me-

igazgatósága és a tanácsok 
az eddig bevált jó eg.vütt-

keddi ülésén, amelyen az fokozott gondot fordít a fo 
egyes ágazatok gazdaságpoli- gyasztők, és a kereskedelmi 
ti kai irányelveit és a végre- dolgozók érdekvédelmére. 
hajtásukkal kapcsolatos Ennek érdekében szükséges-
szakszervezeti tennivalókat nek tar t ja például az érvé-
tárgyalták meg. nyes fogyasztói árak félre-

A népgazdasági elődrány- érthetetlen feltüntetését. Ar-
zatok szerint a következő ra törekednek, hogy emel-
tervidőszakban a lakosság fo- kedjék a dolgozók keresete, 
gyasztása 8. a kiskereskedel- A központi vezetőség ismé-
mi forgalom 7 százalékkal telten kiemelte a szocialista 
növekszik. A mérsékeltebb kereskedelemtől idegen csú-
fejlódés következtében elő- szópénz és protekció. elleni 
térbe került a jobb áruellá- hathatósabb fellépés szüksé-
tás annak érdekében, hogy gességét; a káros jelensége-
a lakosság takarékosabban, ket visszaszorító értékesítő-
ésszerűbben használhassa sí formák szélesítését; és 

Elektrotechnika 
a gyógyászatban 

Űj tipusú. a legkorszerűbb készülékek fejlesztésével és 
elektrotechnikai és elektro- gyártásával 500 tudományos 
nikai egységekkel kialakított intézet és gyár foglalkozik, s 
orvosi műszereket mutatnak ezekben az intézményekben 
be tiz napon át Budapesten több mint 1 millió szakem-
a Rákóczi úti technika házá- ber dolgozik, 
ban kedden nyílt szakkiállí- A kiállításon magyar— 
táson. N szovjet együttműködéssel ki-

A bemutató előtt Nyikolaj alakított műszereket is be-
Pronyin szovjet elektrotech- mutatnak, többségük Medi-
nikai-ipari miniszterhelyettes cor gyártmány, 
sajtótájékoztatót tartott. El- A miniszterhelyettes elis-
mondta. hogy az elektro- meréssel szólt a két ország 
technikai ágazat amelynek orvosi műszergyárai közötti 
az orvosi műszergyártás is együttműködésről, 
része, a legdinamikusabban A kiállítás megnyitóján 
fejlődő iparágak közé tartó- ott volt Vlagyimir Pavlov, a 

dr. Petrik István, a megyei 
tanács elnökének általános 
helyettese mondotta el vé-

zik a Szovjetunióban. Jelen- Szovjetunió budapesti nagy- munkába, naponta 220 aitó késziil el. Képünkön: elektro-
leg az ilyen berendezések, követe. (MTI) l mos csavarmeghúzóval erősítik össze az ajtókat 

Az Ikarus szegedi gváresyseeencK 3 ezer 500 négyzetméter 
alapterületű üzemcsarnokában készülnek a városi közle-
kedésben részt vevő autóbuszok úevnevezett ..harmonika 
rendszerű" ajtói. A csarnokban több ú j génét állítottak 

Eevér+ü—vV- mpcá l Innj't- működési formát megtartva 
gyei tanácsháza épületében nMggBOg munkálkodnak. Az elmúlt 
m u n k á t ' t az e f f i S f S ^ é & ^ o W a l T t o S - ! * > s z a k b a " 2 ezer munkasla-munkát es az eddigi gyakor- , . . . . . kas építését terveztek, es 
lathoz híven egyeztették a so- er"edménve- m i n t e g y 2 e z e r 5 U 0 " a t «ike-
ron következő tennivalókat. ^ L . C f k t t rüR átadni melyhez a val-

Szabo Sándor, a megyei ta- tos f e l a d a t u k a takarékbetét- lalatok kellő anyagi segitse-
nacs elnöke, nyitotta meg a áHomány nevelése. Kedveüő, g e i s hozzájárult. A kovet-
tanacskazast, amelyen reszt h o g y a z i f j ú s á g i betétek szá- kezo esztendőkben ezt a gya-
vett Szirmai Jenő, az OTP ~ a öí év aiatt 3 ezer 903-ról korlatot celszerű folytatni, 
vezérigazgatója, dr. i\omo- 1 7 e „ e r 7 0 0 . r a növekedett A m e g í ° b b a n egyuttmukodve 
csin Mihály, az MSZMP KB takarékbe'Hek az elmúlt a z o k k a l a vállalatokkal, ahol 
tagja, a megyei pártbizottság i d 6 s zakban mérsékelten nö- k é s z e k segíteni. A csalá-
elso titkára, Torok József a v ekedtek, az állományneve- f 'haz-epités segítésében a 
szegedi városi pártbizottság k e J e s i e g n a g „ 0 b b részben tanácsokkal egyuttmukodve 
első titkára, Papp Gyula, kamatozó betéteknél követ- ] a v ' t j a k a telek-elokeszitest 
Szeged varos tanacsanak el- k»zeft be mintegy másfél l U e t v e a meglevő telkek 
nöke Először dr. Perjési milliárd "forint értékben. A hasznosítását. Például Sze-
Laszlo, az OTP megyei igaz- nyereménybetétek 120 millió 8ed-Dorozsmén ezt meg kell 
gatoja fuzott szóbeli kiege- f o r i n t t a i emelkedtek, bele- g y o r s l t a n i - Sze£%dJrn a ' £ r ° ! Í 
szftést a tárgyalás alapját értve ebbe a gépkocsibetét- , t a n a c s ! f . . a Z OTP a DÉLÉP 

szolgáló tájékoztatóhoz, majd állományt is. Az elmúlt idő- u á z ^ ^ne?ekhól ámáenól 
szakban bevezetett takarék- házgyár panelekből epitend* 
levél - 11 ezer 400 darabbal családi házak építését terye-
- 173 milliós állományt ért 2 1 f kővetkező ot évben 
el A betétállomány gyara- m i n t e S y e z e r ' l y e n lakás ke-
pí'tása érdekében lehetőség s z a ' ^ e t el Újszegeden: az 
van arra. hogy a munkahe- előkészületek meggyorsitasa-
lyi KST-k számát növeljék. v a l , e b l ^ n az esztendőben 

megkezdődhet ezek epitese. 
A lakosság körében nagy Megegyezés született abban, 

igény mutatkozott az elmúlt h o R y a z O T P beruházásában 
időszakban a különféle hite- , . . százaié-
lek iránt. A hosszú lejáratú K e s z u l ° l a K a s o K szazaie-
hitelek mintegy 2 milliárd k a t a takarékpénztár közvet-
750 millió forinttal növeked- lenül értékesíti. A lakások 
tek, s ebben nagy szerepet cseréjénél, illetve régi lakás játszik, hogy az OTP a la- m e „ „ é t e l é n é , ármérséklő sze-kásépitésben és -értékesítés- meg^etelenel armerseklo sze-
ben a tervezettnél jóval töb- ""epekre töreksszenek. Lehe-
bet valósított meg. Az OTP tőség van arra, hogy a régi 
megyénkben eredményesen épületek tatarozásánál, kor-
veszi ki részét a lakásépítés szerűsítésénél az ingatlanke-
szervezéJéből. A következő zelő vállalat, az OTP és a 
években az igények még lakás bérlője együttmüköd-
pontosabb számbavételével jön a korszerűsítésben, a 
akarják szolgálni e területen komfortfokozat növelésében, 
is a lakosságot. A városrekonstrukciókba is 

Megyénkben az elmúlt öt hajlandó az OTP besegíteni 
esztendőben mintegy 24 ezer — például Szegeden —, a 
200 lakás épült fel, s a ter- foghíjak egy részének beépí-
vezettnél több, minfegy 14 tésével. 
ezer 700 készült a lakosság A tanácskozáson az OTP 
anyagi erejének bevonásával, vezérigazgatója hangsúlyo-
Az OTP saját beruházásában zottan szólt arról, hogy a ta-
több mint négyezer lakást karékpénztárnak szolgálta-
építtetett fel, jóval többet az tásait kellően propagálni 
eredetileg tervezettnél. S ter- kell, hogy ezzel is megköny-
mészetesen kellő segítséget nyítse azok igénybe vételét, 
nyújtott a családi házaképi- A z elmúlt fél évtizedben 
éséhez is a megfelelő hitele- javultak a munkakörülmé-

zóssel. nyek az OTP-fiókokban, bár 
A megbeszélésen egyetér- egy-két helyen szükség van 

tettek abban, hogy a lakás- az ügyfélszolgálat kulturál-
építkezésben az OTP megyei tabbá tételére. 
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